



August 14, 2020

Dear LMSV Families,

Two more weeks to go until the first day of school for the 2020-21 school year! Although we're sad that we won't be able to greet you in-person when school begins, we are committed to making the first day a special one for our students. I am sending this letter to update you on a few topics as the start of school is just around the corner.

COVID-19 Recovery Grant

We are excited to share that La Mesa-Spring Valley was one of only three districts in the state to receive the School-Based Healthcare Solutions Network (SBHSN) COVID-19 Recovery Grant. The grant was provided so our schools can better support students' and families' mental health and well-being in the face of the global crisis. The grant will fully fund and provide ten, full-time, licensed mental health care professionals to support our schools for the next five years. The mental health professionals will be able to work with students individually and in groups, support teachers and parents, and do a variety of other things to support our students and families. This will enable us to realize our vision to provide a higher level of social-emotional care to our families. You can read more about the grant award here: <https://www.sdcoe.net/news/Pages/La-Mesa-Spring-Valley-Awarded-Awarded-COVID-19-Student-Support-Recovery-Grant.aspx>

Planning for Reopening Schools

As I shared last month, schools within counties on the state's COVID-19 monitoring/watch list are not permitted to open for in-person instruction until the county has been off the monitoring list for 14 consecutive days (by order of the governor). We are beginning the year online because San Diego County is currently on the monitoring list. However, we are hopeful the county will be off the list in the not too distant future. Once schools can reopen, we will begin the process to safely bring students back on campus in a hybrid/blended learning environment with cohorts of students attending school in-person two days a week and online three days a week. Masks will be required for in-person attendance and classes will be limited to less than half the normal number of students. This will allow us to maximize physical distancing while students are on campus. We are working on a hybrid learning plan now and will share more details in the weeks to come. As we have shared, parents will have the option to choose 100% online learning if they are not comfortable with their children attending school in person.

Waiver Process

Late last week, the county department of health introduced a process to provide select elementary schools (grades TK-6) waivers to reopen even while the county remains on the state monitoring list. We have analyzed the requirements and believe our schools would not qualify for the waiver. This is likely a moot point as COVID-19 case rates continue to decline and San Diego County is projected to be off the monitoring list soon.

School Outreach

In the coming days, you can expect to receive details from your school about online learning and device distribution. Please remember that this unprecedented year is new territory for everyone. When the pandemic started in March, there was a collective sentiment that we were all in this together. As our community has faced crisis on top of crisis, our collective patience has worn thin (understandably so). Please extend grace to one another as we move into this new year. We need it as much as you do. Our kids are depending on us to remain positive and model courage and hope through this crisis. This has

Parent Letter
Page 2
August 14, 2020

been especially difficult for us as parents and our kids need us to be a source of comfort during this time of uncertainty. We continue to be in this together.

We are here to support you and we remain committed to your family and the education of your children. We endeavor to have a parent's heart for each and every one of our students. We look forward to seeing you all soon.

Gratefully,

David Feliciano
Superintendent, La Mesa-Spring Valley Schools



14 de agosto de 2020

Estimadas familias de La Mesa-Spring Valley:

¡Faltan dos semanas más hasta el primer día de clases del año escolar 2020-21! Aunque nos entristece no poder saludarlos en persona cuando comiencen las clases, estamos comprometidos a hacer que el primer día sea especial para nuestros alumnos. Les envío esta carta para actualizarlos sobre algunos temas ya que el comienzo de clases se nos aproxima.

Subvención de recuperación COVID-19

Nos complace compartir que el Distrito de La Mesa-Spring Valley fue uno de los tres distritos del estado que recibió la Subvención de Recuperación COVID-19 de la Red de Soluciones de Atención Médica Escolar (*School-Based Healthcare Solutions Network o SBHSN*). La subvención se otorgó para que nuestras escuelas puedan apoyar mejor la salud mental y el bienestar de los alumnos y las familias frente a la crisis mundial. La subvención financiará y dispondrá de diez profesionales de la salud mental con licencia a tiempo completo para apoyar a nuestras escuelas durante los próximos cinco años. Los profesionales de salud mental podrán trabajar con los alumnos individualmente y en grupos, apoyar a los docentes y padres, y hacer una variedad de otras funciones para apoyar a nuestros alumnos y familias. Esto nos permitirá hacer realidad nuestra visión de brindar un mayor nivel de atención socioemocional a nuestras familias. Puede leer más sobre la concesión de la subvención aquí:

<https://www.sdcoe.net/news/Pages/La-Mesa-Spring-Valley-Awarded-Awarded-COVID-19-Student-Support-Recovery-Grant.aspx>

Planificación para la reapertura de escuelas

Como les informé el mes pasado, a las escuelas dentro de los condados en la lista de vigilancia/monitoreo de COVID-19 del estado no se les permite abrir para la enseñanza en persona hasta que el condado haya estado fuera de la lista de monitoreo durante 14 días consecutivos (por orden del gobernador). Comenzaremos el año en línea porque el Condado de San Diego está actualmente en la lista de monitoreo. Sin embargo, tenemos la esperanza de que el condado esté fuera de la lista en un futuro no muy lejano. Una vez que las escuelas puedan reabrir, comenzaremos el proceso para traer a los alumnos de regreso a la escuela de manera segura en un entorno de aprendizaje híbrido/juntos con grupos de alumnos que asisten a la escuela en persona dos días a la semana y en línea tres días a la semana. Se requerirán máscaras para la asistencia en persona y las clases se limitarán a menos de la mitad del número normal de alumnos. Esto nos permitirá maximizar el distanciamiento físico mientras los alumnos están en el recinto. Estamos trabajando en un plan de aprendizaje híbrido ahora y compartiremos más detalles en las próximas semanas. Como hemos compartido, los padres tendrán la opción de elegir el aprendizaje 100% en línea si no se sienten cómodos con que sus hijos asistan a la escuela en persona.

Proceso de exención

A fines de la semana pasada, el departamento de salud del condado introdujo un proceso para proporcionar exenciones de escuelas primarias seleccionadas (grados TK-6) para reabrir incluso mientras el condado permanece en la lista de monitoreo estatal. Hemos analizado los requisitos y creemos que nuestras escuelas no calificarían para la exención. Es probable que este sea un punto discutible ya que las tasas de casos de COVID-19 continúan disminuyendo y se proyecta que el Condado de San Diego pronto saldrá de la lista de monitoreo.

Alcance escolar

Carta para padres

Página 2

8/14/2020

En los próximos días, puede esperar recibir detalles de su escuela sobre el aprendizaje en línea y la distribución de dispositivos. Recuerde que este año sin precedentes es un territorio nuevo para todos. Cuando comenzó la pandemia en marzo, había un sentimiento colectivo de que estábamos todos juntos en esto. A medida que nuestra comunidad ha enfrentado una crisis sobre crisis, nuestra paciencia colectiva se ha agotado (comprensiblemente). Por favor, extiendan su gracia unos a otros a medida que avanzamos hacia este nuevo año. Lo necesitamos tanto como ustedes. Nuestros niños dependen de nosotros para mantener una actitud positiva y modelar la valentía y la esperanza a través de esta crisis. Esto ha sido especialmente difícil para nosotros los padres y nuestros hijos necesitan que seamos una fuente de consuelo durante este tiempo de incertidumbre. Seguimos estando juntos en esto.

Estamos aquí para apoyarlos y seguimos comprometidos con su familia y la educación de sus hijos. Nos esforzamos por tener un corazón de padres para todos y cada uno de nuestros alumnos. Esperamos verlos a todos pronto.

Con agradecimiento,

David Feliciano

Superintendente de las Escuelas de La Mesa-Spring Valley